

## **Press Statement**

### **Prime Minister speaks on phone with the Federal Chancellor of Germany, His Excellency Olaf Scholz**

Prime Minister Mr. Narendra Modi spoke on phone today with the Federal Chancellor of Germany, His Excellency Olaf Scholz.

Prime Minister congratulated H.E. Scholz on his appointment as Chancellor. He expressed his appreciation for the immense contribution of former Chancellor H.E. Angela Merkel in strengthening the India-Germany Strategic Partnership, and looked forward to continuing this positive momentum under the leadership of H.E. Scholz.

The two leaders agreed that there was significant synergy in the governance priorities announced by the new German Government and India's own economic vision. They reviewed the potential of ongoing cooperation initiatives, including for promoting investment and trade links. They agreed on the potential for further diversifying cooperation and exchanges in new areas. In particular, they expressed the hope to commence new cooperation initiatives in the areas of Climate Action and Green Energy, to enable both countries to achieve their respective climate commitments.

Prime Minister conveyed his good wishes for the New Year to H.E. Chancellor Scholz and to the German people, and looked forward to meeting him soon for the next meeting of the bilateral Inter-Governmental Consultations.

**New Delhi (January 5, 2022)**

## PM telefoniert mit dem Bundeskanzler von Deutschland, Seine Exzellenz Olaf Scholz.

PM telefoniert mit dem Bundeskanzler von Deutschland, Seine Exzellenz Olaf Scholz.

05 JAN 2022 8:33PM von PIB Delhi

Premierminister Shri Narendra Modi hat heute mit dem Bundeskanzler von Deutschland, S.E. Olaf Scholz, telefoniert.

Der Premierminister gratulierte S.E. Scholz zu seiner Ernennung zum Bundeskanzler. Er würdigte den großen Beitrag der früheren Bundeskanzlerin, S.E. Angela Merkel, zur Stärkung der strategischen Partnerschaft zwischen Indien und Deutschland und freut sich darauf, diese positive Dynamik unter der Führung von S.E. Scholz weiterzuführen.

Die beiden Regierungschefs waren sich einig, dass die von der neuen deutschen Regierung angekündigten Prioritäten und die wirtschaftliche Vision Indiens erhebliche Synergien aufweisen. Sie diskutierten das Potenzial der laufenden Kooperationsinitiativen, einschließlich der Förderung von Investitionen und Handelsbeziehungen. Sie erkannten das Potenzial für eine weitere Diversifizierung der Zusammenarbeit und des Austauschs in neuen Bereichen. Vor allem äußerten sie die Hoffnung, neue Kooperationsinitiativen in den Bereichen Klimaschutz und grüne Energie zu starten, um beide Länder in die Lage zu versetzen, ihre jeweiligen Klimaziele zu erreichen.

Der Premierminister wünschte S.E. Bundeskanzler Scholz und dem deutschen Volk alles Gute für das neue Jahr und freut sich darauf, ihn bald beim nächsten Treffen im Rahmen der bilateralen Regierungskonsultationen zu treffen.

\*\*\*